

Referat af menighedsrådsmøde d. 4. februar 2026 kl. 18.00

Evt. afbud meldes til karlstrup.sogn@km.dk eller 4615 0644

Pkt	Sag	Bilag	Referat
	Kl. 17.00 mødes vi på Kirkegården for at bedømme lys på kirken. Kl. 18.00 – MR møde Kl. 19.00 – Kaffe/te Kl. 19.15 – MR møde fortsat Kl. 20.00 – tak for i dag Husk spisning kl. 17.30		Indkaldt: Merete Oehlerich Bjørnsen (formand) Cecilie Hansen (næstformand/ kontaktperson) Michele Brændmose, Stig Flyckt Bjørnsen (kirkeværge) Hans Christian Hansen (kasserer) Jan-Erik Sandberg Torkil Petersen Christina Feddersen (præst) Kirsten Senbergs (præst) (ankom kl. 18.30) Maria Lessing (præst) Jesper Jensen (Kirkegårdsleder) Annette Frejvald Edske (medarbejder repr.) Stedfortrædere: Lotte Sørensen Helle Rechendorff Karin Frost Afbud: Christina Feddersen, Michele
1	Velkomst og valg af ordstyrer		Maria Lessing valgt til ordstyrer.
2	Godkendelse af dagsorden		Dagsorden godkendt
3	Sager til beslutning		
	a) Henvendelse fra Ejerlavet vedr. lån af Kirkens hus v. Cecilie Hansen	x	Efter en varieret drøftelse blev følgende forslag sendt til afstemning: Kan Ejerlaget låne Kirkens hus såfremt de er ledige ? Forslaget blev vedtaget med 5 stemmer for og 2 imod. Menighedsrådet besluttede tillige at Ejerlaget skal ansøge før hvert møde og de kan kun låne den lille sal og ikke hele Kirkens Hus.
	b) Vedtægter for kontaktperson. Skal gennemgås og underskrives	x	Rettelse i forhold til det fremsendte forslag: På side 6, "Udgifter" slettes 3. linie (" <i>Der er ikke mulighed for at få udbetalt kørselsgodtgørelse</i> " slettes da det ER muligt at få for kørsel udensogns)
	c) Regnskabsinstruks Bilag 2B og bilag 3. Skal kort gennemgås og underskrives	x	Regnskabsinstruksen blev gennemgået af HC Jesper Jensen spurgte ind til om resten af personalet, som køber ind på Karlstrups vegne, skal være en del af regnskabsinstruksen. Dette afføder at regnskabsinstruksen fra 2024 skal findes i arkivet og gennemgås.

	d) Vores egen kunst. Skal vores egen kunst pilles ned når andre kunstnere udstiller?		Menighedsrådet vedtog enstemmigt, at vores egen kunst skal hænge på et bestemt sted. Placeringen besluttet af Aktivitetsudvalgets kunstgruppe.
	e) Ændring af åbningstid i kirken. Lige nu er kirken åben kl. 8-20. skal vi ændre åbningstiden så den svarer til andre kirker (kl. 10-16)?		Jesper Jensen foreslog, at der bliver åbnet allerede kl. 8. (for at gøre det lettere når der kommer håndværkere). Menighedsrådet vedtog, at åbningstiden fremover skal være kl. 8-16.
	f) Gudstjenesten nytårsaften – drøftelse. Skal den bevares, aflyses eller flyttes til kl. 14.00 ved en af præsterne		Efter en drøftelse både for og imod at beholde eller afvikle tjenesten, besluttede menighedsrådet at der ikke afholdes gudstjeneste nytårsaften i Karlstrup.
	g) Tilbage melding vedr. julesøndag – skal Karlstrup afholde gudstjenesten for kirkerne i Solrød kommune i 2026? ved en af præsterne		Når nu der ikke skal holdes nytårgudstjeneste var der bred enighed om at gudstjenesten Julesøndag i 2026 afholdes i Karlstrup. Præsterne planlægger det med de andre kirker og ansøger biskoppen om tilladelse.
	h) Anmodning fra gravstedsejer om ophør af GIAS aftale. Ved Annette Edske		Menighedsrådet vil ikke imødekomme anmodningen. Det foreslås at gravstedejer eftergives faktura 876 på betingelse af at hun afstår brugsretten til gravstedet. Dette forslag godkendes af et enigt menighedsråd.
4	Meddelelser		
	Formand: • Henvendelse fra arkivar Jørgen vedr. indramning af gotiske tekster. • Landsforeningens tilbud om kurser. • Nye datoer fra provstiet vedr. tematisk budgetsamråd. • Generalforsamling i distriktsforeningen d. 3. marts i Borup.		• Menighedsrådet er ikke interesseret i billederne • Husk at se i sognepostkassen efter kurser! • Der er ikke kommet nye datoer på tematisk budgetsamråd. • Stig Bjørnsen deltager i distriktsforeningens generalforsamling sammen med Merete Bjørnsen) • Den 11. marts er der repræsentantskabsmøde i Ejerlaget: Cecilie Hansen, Jan-Erik Sandberg og Torkil Petersen deltager.
	Næstformand/kontaktperson		• Casper har fået en søn. Han har fået barsels gave og takket for den. Casper holder 8 ugers barsel. Der skal søges om refusion. • Bennie har ønske om at gå ned i tid, der arbejdes på en løsning. • Der mangler en overordnet samarbejdsaftale mellem de 2 menighedsråd så det arbejdes der på.

			• Personalet har besluttet, at der ikke skal holdes kalendermøder hver måned i Kirkens hus. Dette bliver drøftet yderligere i ledergruppen.
	Kasserer		Intet at berette. Årsregnskabet vil blive forelagt på næste møde.
	Kirkeværge: • Tyveri i kirken mellem d. 22. og 23 januar (i åbningstiden)		• Der blev stjålet 2 keyboards og nogle stole. Det er blevet anmeldt til Politi /forsikring. Pt bliver keyboardet transporteret frem og tilbage. Organisten bliver bedt om at købe et nyt Keyboard, samt at det opbevares bag lås. (fx mandskabshuset eller Kirkens Hus) • Der har været besøg fra Nationalmuseet – der kommer en besigtigelsesrapport. • Der er kommet borebiller igen (ved prædikestolen) • Vi har modtaget tilbud på at få repareret kirketårnet. KKU kigger på det. Merete adviserer provsten.
	Ledergruppen		• Jesper Jensen orienterede om at kirkegården er ved at ansætte "sommerfugle". • Der er kommet en uopfordret ansøgning som lærling (på kirkegården)
	Præster: • Det nuværende nadverritual – drøftelse. Forsøgsperioden udløber 1/12-26.		• Præsterne har et ønske om at liturgiudvalget genopstår og opfordrer til at der også er læg-folk med. Menighedsrådet indstiller til at de oprindelige medlemmer af liturgiudvalget deltager igen. • Kirsten ønsker at kunne komme på hjemmebesøg med konfirmander d. 4. marts. Kirsten aftaler direkte. • Der har været provstikonvent, hvor der blev talt om kollekter, hvoraf det fremgik, at Karlstrup var kommet med langt det største bidrag til Provstiets ydremissions projekt.
5	Nyt fra udvalgene		
	a) Kirke og Kirkegårdsudvalget		Der har ikke været møde, men vi har alle været oppe ved kirken i dag og kigget på "lys på kirken". Menighedsrådet ønsker et økonomisk overblik på den ene eller den anden løsning (uplight / projektører). KKU arbejder videre.
	b) Kontaktudvalget		Der er møde den 8. april
	c) Aktivitetsudvalget	x	Der bliver snart uddelt flyers om fastelavn. Næste møde er 22. april

		Der er mange medlemmer af aktivitetsudvalget. Måske skal vi kigge på strukturen.
	d) Skibet	Der er møde i næste måned
	e) Præstegårdsudvalget	Intet nyt
	f) Menighedsplejen	Der er møde på fredag
	g) Kirkebladsudvalget	Der er møde d. 7/4 – næste deadline er 1/5
6	Opfølgning på sager	
	a) Børnehjørnet	Det ligger stille (barsel)
	b) Sansehaven	Den ligger på køl
	c) Besøg fra Nationalmuseet	Se punkt under kirkeværgen.
7	Eventuelt	HC spurgte ind til 3,2,1-café og "dato-valg" Stig Bjørnsen takkede for gaven til sin fødselsdag. Jesper Jensen fortalte, at der er kommet en forespørgsel på urnenedsættelse på det nye område på kirkegården.
8	Oplæsning af referat og underskrift	Oplæst og underskrevet

Møde slut kl. 20.40

Referent Annette Edske